

## ANGLOPHONE AND FRANCOPHONE NDC CLINIC

### SECOND CLIMATE WEEK: DIALOGUES FOR AMBITION AND IMPLEMENTATION

## LOGISTICAL NOTE

\*\*\*\* *Version française à partir de la page 5* \*\*\*\*

### Dates

- 1 - 2 September 2025 for Anglophone countries
- 5 - 6 September 2025 for Francophone countries

### Venue

Addis International Convention Center (AICC)  
Lemi Kura Sub City Woreda 13  
Addis Ababa, Ethiopia

[Website](#) | [E-mail](#) | [Google Maps](#)

### Accommodation

The accommodation for **funded participants** of the NDC Clinic has been arranged by GIZ in the Swiss Inn Nexus Hotel with breakfast included for:

- Anglophone Clinic: 31 August – 3 September (3 nights)
- Francophone Clinic: 4 – 7 September (3 nights)

Check-in time: 14:00 hrs.

Check-out time: 12:00 hrs.

### **Swiss Inn Nexus Hotel**

Gerji Mebrathaile Street, Addis Ababa, 1000, Ethiopia

<https://www.nexusaddis.net/>

The hotel is located in a residential area between Bole International Airport (aprox. 10 minutes by car) and Addis International Convention Center (aprox. 20 minutes by car). The area is generally regarded as safe. The hotel meets international standards with a 4-star rating, 24-hour front desk and security as well as concierge service.

Please note that no additional charges for the room (minibar, restaurant, etc.) will be covered by the organizers and that any additional charges must be paid directly by the participant at the hotel.

Funded participants who will also attend the Implementation Forum or other events during the second Climate Week can opt to book additional nights at the Swiss Inn Nexus Hotel with the reduced GIZ corporate rate, by asking for the “NDC Clinic rate”. **This arrangement is under the full responsibility of the participant and not the NDC Clinic organizers.** Please note that rooms for additional nights are not reserved and will be assigned based on availability. **If you wish to stay at the hotel for your entire time in Addis Ababa, beyond the NDC Clinic, it is advisable to book as soon as possible.**

#### **Hotel contact**

Email address for any questions/requests towards the hotel: [sales.sinexus@swissinn.net](mailto:sales.sinexus@swissinn.net). Participants can also make their request for pick up from the airport and self-paid bookings via this channel.

#### **Daily subsistence allowance (DSA)**

The DSA provided by the UNFCCC secretariat to funded participants will be facilitated at the AICC venue according to your applicable **funded days only**, after providing passport and boarding passes at the agent located in the DSA office.

The information of the exact location of the DSA office will be clearly indicated at your arrival to the AICC.

DSA has been adjusted accordingly given that accommodation is provided by the organizers. The support for **Terminal Expenses** will be included in your DSA.

**Kindly note that boarding pass and passport will be requested by the organizers to distribute the DSA.** Please make sure to keep it and bring it with you when coming for the DSA distribution.

The DSA office and distribution process will begin on **01 September** and conclude on **05 September**, taking place at the event venue.

Operating hours are from **08:30 AM to 05:00 PM** daily.

#### **Meals**

Breakfast during the paid stay in the Swiss Inn Nexus Hotel will be covered for funded participants. Other meals will not be explicitly provided, and participants may use their DSA to cover these expense.

#### **Flight tickets**

Flight tickets for funded participants have been issued by UNEP and the UNFCCC secretariat. The confirmed flight ticket has already been uploaded to your profile in Indico and **no further action is needed from your side.**

Kindly note that you will need to present your boarding pass when collecting DSA as specified in the DSA section above.

### **Transportation from/to the airport in Addis Ababa**

The Swiss Inn Nexus Hotel is offering **free airport pick-up** service from / to the airport. Participants can make the request by contacting the hotel via this email: [sales.sinexus@swissinn.net](mailto:sales.sinexus@swissinn.net).

### **Transportation from/to the AICC**

A **shuttle service** will be provided for participants to transfer from Swiss Inn Nexus Hotel to conference center (AICC) and back on the days of the NDC Clinic.

The time and place of the pick-up in the morning from the hotel and in the afternoon/evening from the AICC respectively will be communicated by the organizers closer to the event.

### **Entry Visa**

Further to the information below, the Government of Ethiopia, as the Host of the Second Climate Week 2, has waived the USD 52 visa fee for registered participants to the Climate Week.

Please note that **registered participants who have already paid the USD 52 visa fee, will reimburse** by the Government of Ethiopia during the Climate Week event period, **upon presentation of proof of payment**. Reimbursements will be processed at a dedicated space in the CW2 venue.

Prior this announcement, the Government of Ethiopia had put together the following visa arrangements for registered participants of the Second Climate Week:

**1. Visa Facilitation by the Government of Ethiopia** In line with standard practice, the visa for Ethiopia for CW2 participants is **free of charge**. However, when applying for a visa through the official Ethiopian e-visa portal, visa applicants will be required a payment of **USD52** to complete the form.

**2. Visa Facilitation Modalities for Registered Participants** To ensure smooth entry into Ethiopia, the following visa facilitation options are available to registered participants:

- a. **e-Visa:** Participants with regular and ordinary passport holders should apply for a visa online, through the official [Ethiopian e-Visa portal](#). The visa support letter will be provided in the UNFCCC registration confirmation email. For further details please refer to section 5 (d).

- b. **Visa on Arrival:** Registered participants holding diplomatic, official, or service passports, as well as those with a UN Laissez-Passer (UNLP), are eligible for a free visa on arrival in Ethiopia. They are not required to complete the e-visa application form. After registration is confirmed, the Government of Ethiopia will send a visa-on-arrival support letter by email to facilitate airline boarding. Therefore, it is **imperative that a correct email address be provided during registration.**

3. **Countries Requiring a Visa** All regular/ordinary passport holders require a visa to enter Ethiopia except for participants holding passports from **Kenya** and **Djibouti**.

#### 4. Estimated Visa Processing Time

- a. **e-Visa:** Processed within **three (3) business days** after submission of a complete application.
- b. **Visa on Arrival:** Issued **immediately upon arrival** at the port of entry.

#### 5. e-Visa Requirements:

- a. **Online Application Portal:** Participants with regular passport must apply via the official [Ethiopian e-Visa portal](#).
- b. **Visa Type:** Select **Workshop/Conference Visa** under the appropriate sub-category.
- c. **Company Reference Code:** Enter **MI144793691488**.
- d. Supporting Documents:
  - a. Under **Application Letter**, upload the **visa support letter** issued by the host country. A **link** to download the visa support letter has been provided in the UNFCCC registration confirmation email through the Indico Platform.
  - b. Under **Invitation Letter**, upload the **UNFCCC Registration Acknowledgement Letter**.
- e. **Photo Specifications:** A recent **passport-sized photo** (3x4 cm), white background, in **JPG, JPEG, or PNG** format, with a file size less than **120 KB**.
- f. **Passport Validity:** A **minimum of six (6) months validity** from the date of entry into Ethiopia is required.

For further information and assistance about visa for Ethiopia, please contact [visas@unfccc.int](mailto:visas@unfccc.int)

Please check the Climate Week page [Information for participants \(A-Z\) Climate Week 2025 in Addis Ababa | UNFCCC](#) for further general information.

And the NDC Clinics webpage

<https://unfccc.int/event/ndc-clinic-anglophone-africa>

<https://unfccc.int/event/ndc-clinic-francophone-africa>

**\*\*\* Version française ci-dessous \*\*\***

## **CLINIQUE CDN ANGLOPHONE ET FRANCOPHONE** **DEUXIEME SEMAINE DU CLIMAT : DIALOGUES POUR L'AMBITION** **ET LA MISE EN OEUVRE**

### **NOTE LOGISTIQUE**

#### **Dates**

- 1 - 2 septembre 2025 pour les pays anglophones
- 5 - 6 septembre 2025 pour les pays francophones

#### **Lieu**

Addis International Convention Center (AICC)  
Lemi Kura Sub City Woreda 13  
Addis Ababa, Ethiopia

[Website](#) | [E-mail](#) | [Google Maps](#)

#### **Logement**

L'hébergement des **participants pris en charge** pour la Clinique CDN a été organisé par la GIZ à l'hôtel [Swiss Inn Nexus](#), petit-déjeuner compris, pour :

- Clinique anglophone: 31 août – 3 septembre (3 nuits)
- Clinique francophone : 4 – 7 septembre (3 nuits)

Heure du check-in : 14h00.

Heure du check-out : 12h00.

#### **Swiss Inn Nexus Hotel**

Gerji Mebrathaile Street, Addis Ababa, 1000, Ethiopia

<https://www.nexusaddis.net/>

L'hôtel est situé dans un quartier résidentiel entre l'aéroport international de Bole (à environ 10 minutes en voiture) et le centre international des congrès d'Addis-Abeba (à environ 20 minutes en voiture). Le quartier est généralement considéré comme sûr. L'hôtel répond aux normes internationales avec un classement 4 étoiles, une réception ouverte 24h/24, un service de sécurité et un service de conciergerie.

Veillez noter que les frais supplémentaires liés à la chambre (minibar, restaurant, etc.) ne seront pas pris en charge par les organisateurs et que tout frais supplémentaire devra être réglé directement par le participant à l'hôtel.

Les participants bénéficiant également d'une prise en charge pour assister au Implementation Forum ou à d'autres événements pendant la deuxième Semaine du climat peuvent choisir de réserver des nuits supplémentaires à l'hôtel Swiss Inn Nexus au tarif réduit accordé à la GIZ, en demandant le « tarif NDC Clinic ». **Cette disposition relève de la seule responsabilité du participant et non des organisateurs de la Clinique CDN.**

Veillez noter que les chambres ne sont pas réservées et seront attribuées en fonction des disponibilités. **Si vous souhaitez séjourner à l'hôtel pendant toute la durée de votre séjour à Addis-Abeba, au-delà de la Clinique CDN, il est conseillé de réserver dès que possible.**

#### **Contact de l'hôtel**

Adresse e-mail pour toute question/demande concernant l'hôtel :

[sales.sinexus@swissinn.net](mailto:sales.sinexus@swissinn.net). Les participants peuvent également faire leur demande de transfert depuis l'aéroport et leurs réservations à leurs frais via ce canal.

#### **Per-diems / Indemnité journalière de subsistance (DSA)**

Les per-diems fournis par le secrétariat de la CCNUCC aux participants bénéficiant d'une prise en charge seront versés sur le lieu de la réunion de l'AICC, en fonction de vos **jours financés uniquement**, après remise de votre passeport et de vos cartes d'embarquement à l'agent situé dans le bureau chargé des DSA.

Les informations relatives à l'emplacement exact du bureau chargé des DSA vous seront clairement indiquées à votre arrivée à l'AICC.

Les per-diems ont été ajustés en conséquence, étant donné que l'hébergement est fourni par les organisateurs. L'aide pour les **frais de terminal** sera incluse dans vos per-diems.

**Veillez noter que les organisateurs vous demanderont votre carte d'embarquement et votre passeport pour vous remettre les per-diems.** Veuillez vous assurer de les conserver et de les apporter avec vous lorsque vous viendrez chercher vos per-diems.

Le bureau DSA et le processus de distribution débuteront le **1er septembre** et se termineront le **5 septembre**, sur le lieu de l'événement.

Les heures d'ouverture sont de **8:30 à 17:00 hrs.** tous les jours.

## Repas

Le petit-déjeuner pendant le séjour payé à l'hôtel Swiss Inn Nexus sera pris en charge pour les participants bénéficiant d'un financement. Les autres repas ne seront pas explicitement fournis, et les participants pourront utiliser leurs per-diems pour couvrir ces frais.

## Billets d'avion

Les billets d'avion pour les participants bénéficiant d'un financement ont été émis par le PNUE et le Secrétariat de la CCNUCC. Le billet d'avion confirmé a déjà été téléchargé dans votre profil Indico et **aucune autre action n'est requise de votre part**.

Veuillez noter que vous devrez présenter votre carte d'embarquement lors du retrait de vos per-diems, comme indiqué dans la section « Per-diems » ci-dessus.

## Transport depuis/vers l'aéroport à Addis Ababa

Le Swiss Inn Nexus Hotel propose un service **gratuit de navette** depuis/vers l'aéroport. Les participants peuvent en faire la demande en contactant l'hôtel via l'adresse e-mail suivante : [sales.sinexus@swissinn.net](mailto:sales.sinexus@swissinn.net).

## Transportation depuis/vers l'AICC

Un **service de navette** sera mis à la disposition des participants pour les transférer de l'hôtel Swiss Inn Nexus au centre de conférence (AICC) et retour les jours de la Clinique CDN.

L'heure et le lieu de prise en charge le matin à l'hôtel et l'après-midi/soirée à l'AICC seront communiqués par les organisateurs à l'approche de l'événement.

## Visa

*Suite aux informations ci-dessous, le gouvernement éthiopien, en tant qu'hôte de la deuxième Semaine du climat, a supprimé les frais de visa de 52 dollars américains pour les participants inscrits à la Semaine du climat.*

*Veuillez noter que **les participants inscrits qui ont déjà payé les frais de visa de 52 USD, seront remboursés** par le gouvernement éthiopien pendant la période de la Semaine du climat, **sur présentation d'une preuve de paiement**. Les remboursements seront effectués dans un espace dédié au sein du site de la CW2.*

Avant cette annonce, le gouvernement éthiopien a mis en place les dispositions suivantes en matière de visas pour les participants inscrits à la deuxième Semaine du Climat :

**1. Facilitation des visas par le gouvernement éthiopien** Conformément à la pratique habituelle, le visa pour l'Éthiopie est **gratuit** pour les participants à la CW2. Toutefois, lors de la demande de visa via le portail officiel éthiopien de visa électronique, les demandeurs devront s'acquitter d'un montant de **52 USD** pour remplir le formulaire.

**2. Modalités de facilitation des visas pour les participants inscrits** Afin de faciliter leur entrée en Éthiopie, les participants inscrits peuvent bénéficier des options suivantes en matière de facilitation des visas :

- c. **e-Visa (visa électronique)** : Les participants titulaires d'un passeport ordinaire doivent demander un visa en ligne, via le [portail officiel des visas électroniques éthiopiens](#). La lettre d'appui pour l'obtention du visa (*support letter*) a été fournie dans l'e-mail de confirmation d'inscription à la Clinique par la plateforme Indico. Pour plus de détails, veuillez vous reporter à la section 5 (d).
- d. **Visa à l'arrivée** : Les participants inscrits titulaires d'un passeport diplomatique, officiel ou de service, ainsi que ceux munis d'un laissez-passer des Nations Unies (UNLP), peuvent obtenir un visa gratuit à leur arrivée en Éthiopie. Ils ne sont pas tenus de remplir le formulaire de demande de visa électronique. Une fois l'inscription confirmée, le gouvernement éthiopien enverra par email une lettre d'aide à l'obtention d'un visa à l'arrivée afin de faciliter l'embarquement. Il est donc **impératif de fournir une adresse électronique correcte lors de l'inscription**.

**3. Pays nécessitant un visa** : Tous les détenteurs d'un passeport ordinaire doivent obtenir un visa pour entrer en Éthiopie, à l'exception des participants titulaires d'un passeport délivré par le **Kenya** ou **Djibouti**.

**4. Temps estimé pour le traitement du visa**

- c. **e-Visa**: Traité dans les **trois (3) jours ouvrables** suivant la soumission d'une demande complète.
- d. **Visa à l'arrivée** : Délivré **immédiatement à l'arrivée** au point d'entrée.

**5. Conditions requises pour l'obtention d'un e-Visa :**

- g. **Portail de demande en ligne** : Les participants munis d'un passeport ordinaire doivent faire leur demande via le [portail officiel des visas électroniques éthiopiens](#).
- h. **Type de visa** : Sélectionnez « **Workshop/Conference Visa** » (visa pour atelier/conférence) dans la sous-catégorie appropriée.
- i. **Company Reference Code**: Entrez **MI144793691488**.
- j. Documents justificatifs :
  - c. Sous « **Application Letter** » (Lettre de candidature), téléchargez la « **visa support letter** » (lettre d'aide à l'obtention d'un visa) délivrée par le pays d'accueil. Un **lien**

pour télécharger la lettre d'aide à l'obtention du visa a été fourni dans l'e-mail de confirmation d'inscription à la Clinique via la plateforme Indico.

- d. Sous « **Invitation Letter** » (Lettre d'invitation), téléchargez la « **UNFCCC Registration Acknowledgement Letter** » (Lettre de confirmation d'inscription à la CCNUCC).
- k. **Informations relatives à la photo** : une photo récente **au format passeport** (3 x 4 cm), fond blanc, au format **JPG, JPEG ou PNG**, dont la taille ne dépasse pas **120 Ko**.
- l. **Validité du passeport** : une validité minimale de **six (6) mois** à compter de la date d'entrée en Éthiopie est requise.

Pour plus d'informations et d'aide concernant les visas pour l'Éthiopie, veuillez contacter [visas@unfccc.int](mailto:visas@unfccc.int).

**Veillez consulter la page consacrée à la Semaine du climat:** [Informations pour les participants \(A-Z\) Semaine du climat 2025 à Addis-Abeba | CCNUCC](#) pour plus d'informations générales.

**Et les NDC Clinics:**

<https://unfccc.int/event/ndc-clinic-anglophone-africa>

<https://unfccc.int/event/ndc-clinic-francophone-africa>